
Miskolc Megyei Jogú Város
Roma Nemzetiségi Önkormányzata

441.054-12/2017.

J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzatának  2017.
szeptember 27. napján 10.00 órai kezdettel tartott testületi üléséről.

Helyszín: Miskolc, Baross Gábor utca 13-15.

Jelen vannak: Váradi  Gábor elnök, Gulyás  Ferenc elnökhelyettes,  Bozik János és Lakatos
Ernő testületi tagok

Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala részéről: Dr. Hajdu-Harsányi Zoltán jogi
ügyintéző a  jegyző  képviseletében,  Hegedűsné  Asztalos  Ildikó  pénzügyi  ügyintéző,  Szántóné
Pásztor Ibolya számviteli ügyintéző és Sipos Melinda önkormányzati ügyintéző

Meghívottak: a mellékelt jelenléti ív szerint

Váradi Gábor elnök: Köszönti a megjelenteket és a Hivatal munkatársait. Nagyon örül, hogy az
irodájukban köszöntheti a Hivatal dolgozóit is, így láthatják, hol végzik a munkájukat. Nagyon
sok  költség  merül  fel  az  irodával  kapcsolatosan,  ezért  fontosnak  tartja,  hogy  lássák  mit
tevékenykednek, amiről hamarosan be is számol.
Megállapítja, hogy a Testület 4 képviselője megjelent, a testületi ülés határozatképes, amelyet
megnyit.  Jegyzőkönyvvezetőnek  felkéri  Sipos  Melindát,  jegyzőkönyv-hitelesítőnek  Gulyás
Ferencet.  Kéri,  hogy  szavazzanak  a  jegyzőkönyvvezető,  valamint  a  jegyzőkönyv-hitelesítő
személyéről.

A Testület  a  jegyzőkönyvvezetőre  tett  javaslatot  4  igen szavazattal
elfogadta és megbízza Sipos Melindát a jegyzőkönyv vezetésével.

A  Testület  a  jegyzőkönyv  hitelesítőjére  tett  javaslatot  4  igen
szavazattal  elfogadta  és  megbízza  Gulyás  Ferencet a  jegyzőkönyv-
hitelesítői feladat ellátásával.

Váradi Gábor elnök: Ismerteti a meghívó szerinti napirendi pontokat. Megkérdezi, hogy van-e
javaslat, észrevétel a napirenddel kapcsolatosan. Megállapítja, hogy nincs, így kéri, szavazzanak
a napirend elfogadásáról.

A Testület 4 igen szavazattal elfogadta az ülés napirendjét.

Napirendi   pontok  :

1. Javaslat az elmúlt időszak eseményeiről szóló beszámoló elfogadására
Előterjesztő: Elnök

2. Javaslat  Miskolc  Megyei  Jogú Város  Roma Nemzetiségi  Önkormányzata 2017.  évi
költségvetésének I. féléves módosítására
Előterjesztő: Elnök
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3. Javaslat a 2017. évi végi programokkal kapcsolatos döntések meghozatalára
Előterjesztő: Elnök

4. Egyebek

1. napirend: Javaslat az elmúlt időszak eseményeiről szóló beszámoló elfogadására

Váradi Gábor elnök:  Legutóbb két hónappal ezelőtt, 2017. július 27-én találkoztak, az eltelt
időszakról röviden szeretne beszámolni.
Nagyon  mozgalmas  nyaruk  volt.  A  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzat  alapvetően  mindig
tartalmas nyári programokat szervez, de az idei felülmúlta a korábbiakat, annak ellenére, hogy
idén  egy  turnus táborozásra  volt  csak  lehetőségük.  Újabb  programelemekkel  bővítették  a
rendezvényeiket  annak  érdekében,  hogy  a  lakossággal  emberibb  mindennapi  kapcsolatot
tudjanak létesíteni.
Legkardinálisabb programjuk az egyhetes Esélynövelő nyári tábor volt Hejcén. Hangsúlyozza,
hogy 72 fő (ebből 58 gyermek) vett részt a táborban. A táboroztatás költségének egy részét a
Roma Nemzetiségi  Önkormányzat,  a  másik részét  az  „Egy Mindenkiért-Mindenki  Egyért”  A
Hátrányok  Ellen  Egyesület  finanszírozta.  A rendezvényt  facebookos  bejegyzésben,  illetve  a
hírportálokon  is  megjelenítették,  így  akik  figyelemmel  kísérték,  nagyon  szép  emlékekkel
gondolhatnak vissza a nyári táborra. Köszönetet szeretne mondani Iványi Gábor lelkész úrnak,
aki a tavalyi évhez hasonlóan a helyszínt biztosította. Megemlíti, hogy nagy keserűség számukra,
hogy  idén  sem  képviselői,  sem  önkormányzati  támogatást  nem  kaptak,  a  korábbi  évekkel
ellentétben, a nyári tábor lebonyolítására.
A nyár  folyamán  elindítottak  egy Kölyök  Kupát,  amelynek az  volt  a  lényege,  hogy hetente
egyszer a telepeken élő gyermekeket autóbusszal beszállították saját költségükön. Több területet
jártak be, Lyukó, Avas, a Belváros több része, így a gyerekeknek lehetőségük volt többfordulós
bajnokságot játszani. A szabadidő hasznos eltöltése a nyári programsorozatuknak fontos eleme
volt, a gyerekek nagyon élvezték. Tervezik még idén a folytatását az Avason azok között, akik
részt vettek ezen a kupán.
Országos Labdarúgó Bajnokságot szerveztek a  nyáron,  de nem tudták a rossz időjárás  miatt
megvalósítani,  ezért  az  esemény  12  csapat  nevezésével,  2017.  szeptember  9-én  került
lebonyolításra  az  Egyetemi  Sportcentrumban.  Megköszöni  a  Magyar  Labdarúgó  Szövetség
Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Igazgatóságának, Sajti Viktor úrnak és kollégáinak a segítséget,
amellyel meg tudták rendezni a bajnokságot. Hagyományt szeretnének ebből teremteni, jövőre
több, akár húsz-harminc résztvevővel, még a nyár előtti, májusi hónapban.
A nyár  folyamán  „Van  közöd hozzá”  néven  programsorozat  indult,  ki  hogyan  érzi  magát  a
lakóhelyén  kérdőív  kitöltésével.  A  program  elsődleges  célja  az  volt,  hogy  beszélgetést
generáljanak  a  családokkal,  így  betekintést  nyerjenek  a  mindennapjaikba.  Az  eddigi  adatok
alapján az látható, hogy Lyukóban milyen nagy gondot jelent a vízvételi lehetőség, mert az nem
az emberi normáknak megfelelően biztosított. Panasz volt az úthálózatra, hiszen sokan járnak
gyalog a városba. Fontosnak érzik, hogy az út szélén járdaszakaszt kellene kialakítani. A nyáron
egyeztetéseket folytattak a Lyukóvölgyi Közösségi Ház vezetőjével annak érdekében, hogy az a
program, amit ők megvalósítanak, szélesebb körben legyen elérhető. Példának említi a sportpálya
kihasználtságát, ami hétvégén csak két óráig van nyitva, vagy nyitva sincs, így nem tudják a
gyerekek igénybe venni. A közös fürdő kapcsán próbáltak segítséget nyújtani, hogy ne zárjon be
4-5  órakor,  amikor  a  legtöbben  szeretnének  tisztálkodni.  Ha  valaki  dolgozik,  akkor  nagy
valószínűséggel 5 óra után fog hazaérni. Tehát fontos, hogy a Lyukóban megvalósuló programok,
szolgáltatások  alkalmazkodjanak  az  ott  élők  mindennapjaihoz,  igényeikhez.  A helyi  Máltai
Szeretetszolgálat  munkatársaival  egyeztettek,  folytatni  kívánják  a  megbeszéléseket,  mert  van
még min változtatni.
Programjuknak köszönhetően a gulyakúti buszmegálló megújult, Miskolc Megyei Jogú Város
Önkormányzatának segítségével zúzott követ raktak le és lefestették a buszmegállót. Ez a munka
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is kézzelfoghatóvá tette az önkormányzatuk jelenlétét az elmúlt hetekben. Arra kérte a kollégáit,
hogy a  következő  hetekben,  hónapokban  ugyanúgy  folytassák  a  munkát  más  területeken  is.
Megjegyzi, hogy a közfoglalkoztatott állományukból 18 ember kint tevékenykedik a területen,
illetve bizonyos óraszámban az irodában dolgozik. Fontos, hogy nem elég csak látni a problémát
és beszélni róla, hanem lépéseket is  kell tenni,  írott formában kell  közvetíteni  a Hivatal  felé.
Elfogadhatatlan az, hogy Miskolcon a XXI. században még mindig előfordulnak XVIII. századi
körülmények. Ha Lyukóban négyezer ember lakik, akkor a területet úgy kell kialakítani, hogy az
ott  lakók  otthonosan  érezzék  magukat  a  városrészben.  Fontos  elmondania,  hogy  azzal  a
programmal, amit az Önkormányzat meghirdetett a nyomortelepek felszámolása kapcsán, ki kell
jelentse, még nagyobb nyomort teremtenek, hiszen látható, hogy a külterületek lakosságszáma
növekszik. Túlnyomó részt miskolci lakosok próbálnak lakhatást teremteni maguknak Miskolc
külterületén.  Fontos,  hogy  az  Önkormányzat  sokkal  láthatóbb  módon  kezdjen  el  ezzel
foglalkozni. Meggyőződése, hogy az a fajta látszatpolitizálás, ami az Önkormányzatnál folyik, az
a felelőtlen városvezetésre mutat. Ha nem foglalkoznak most azzal az „x” létszámú, nehéz sorban
élő  emberrel,  akkor  a  megduplázott  létszámú  embereken  még nehezebb  lesz  segíteni  tíz  év
múlva. Szeretné kihangsúlyozni, hogy 2006-ban az akkori városvezetésnek jelezte a fészekrakós
problémát,  nem vették  komolyan.  Javasolták,  hogy  legyen  létrehozva  egy  szociális  munkás
hálózat, ahol a feladat az lett volna, hogy segíteni próbálják őket a beilleszkedésben, hiszen nehéz
körülmények közül, hirtelen kerültek a jólétbe. Most is ezért próbálja felhívni erre a figyelmet,
mert ez újabb veszélyt jelent.
Jártak  az  irodájukban  többek  között  az  Amerikai  Nagykövetségtől  politikai  tanácsadók,  az
EBESZ, a svájci és a holland nagykövetségek munkatársai, továbbá egy nemzetközi delegáció
keresi  fel őket rendszeresen az irodájukban, mert  kíváncsiak a Miskolcon kialakult  helyzetre.
Fontos  számukra,  hogy  beszéljenek  róla,  hiszen  nem  titok,  hogy  véleményük  szerint  az
Önkormányzat nem foglalkozik kellőképpen a helyzettel. Örülnek, hogy a nyugdíjasokkal és a
közbiztonsággal foglalkoznak, amire „x” mennyiségű pénzt  költenek, de először a prevenciót
kellene mederbe terelni annak érdekében, hogy mindez kevesebbe kerüljön. Miskolcon fordítva
történik minden, ami ha nem fog változni a következő években, meglesz a böjtje.
Az  irodájukkal  kapcsolatban  elmondja,  hogy  felújították:  kifestették,  PVC  padlót  raktak  le,
kicserélték a konyhaszekrényt, de van még mit javítani. A Munkaügyi Központ által az irodában
szociális  gondozó  képzés  zajlik  április  óta  azok  számára,  akik  a  Roma  Nemzetiségi
Önkormányzat  foglalkoztatásában  vannak.  Jelenleg  különböző  idős  otthonokban  vannak
gyakorlaton.  A felújításra  nagyon nagy segítséget  kaptak a Munkaügyi  Központtól,  a  székek
cseréjét  a  támogatásukkal  tudták  megoldani.  A Miskolci  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzat
felzárkóztatási jellegű, 5.-6. osztályos képzést szervezett a nyár folyamán. Majdnem mindenki
sikeres vizsgát tett. A program sikerességét mutatja, hogy a 7.-8. osztályos anyaggal folytatják a
felzárkózást. Reméli, hogy a későbbiekben valamilyen szakmához is hozzá tudnak majd jutni,
akik iskolai végzettséggel idáig nem voltak felruházva. Azért is fontos, mert nagy részük 40 év
feletti. Nagy dolog részükről, hogy idős otthonokban fognak tudni segíteni, mert így az előítélet
és gyűlölet ellen is tehetnek majd valamit.
A kollégák folyamatosan gyűjtik a Munkaügyi Központ által szervezett képzésekre az embereket,
az elmúlt hónapban körülbelül 130-140 főt sikerült bevonni. Az a munkatársak feladata, hogy
tájékoztassák az embereket a képzésekről, majd ők döntsék el, hogy fontos-e nekik vagy sem.
A  máriapócsi  zarándoklaton  3  busszal  vettek  részt,  több  mint  150  fővel.  Minden  évben
megszervezik, ez már a 7. vagy 8. alkalom volt. A hitélettel való foglalkozás a Roma Nemzetiségi
Önkormányzat  számára  elsődleges  prioritás.  Látható  a  programokból,  hogy  milyen  fontos
számukra a prevenció, a sportfoglalkozás a gyerekeknek, az egészséges életmódra és a lelki életre
nevelés.
Megemlíti,  hogy Tyetyák Zoltán, aki 4. éve van náluk foglalkoztatva, szeptember 4-én eltűnt,
pedig nagyon megbízható ember volt. Szeptember 30-án, a szerződése lejártakor megszüntetésre
kerül a munkaviszonya, hiányzása idejére természetesen bért nem fog kapni.
Elmondja,  hogy az irodájukat  nem csak ügyfélfogadásra használják, hanem 2017. július 1-től
adománygyűjtő  pontként  is  működik.  Többször  kapnak  vidékről  adományokat,  amiket  itt
tárolnak, a rászorulók személyesen veszik át, de a többségét kiviszik a területekre.
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Gulyás Ferenc:  A programokat, amelyeket a Roma Nemzetiségi Önkormányzat megvalósított
Elnök  Úr  nagyon  jól  előadta,  illetve  azt  is,  hogy a  következőkben még  több  programra  és
foglalkozásra van szüksége a területen élő embereknek.

Lakatos Ernő:  A gyerekfoci programmal kapcsolatban megjegyzi, hogy a fő cél az volt, hogy
azok a gyerekek,  akik nyáron szabadjára vannak engedve, ne csavarogjanak, ezért  is  akarták
ösztönözni őket a labdarúgásra. A bajnokság nyolc szegregátumot érintett, ahonnan legalább 10-
12  nagyon  lelkes  gyerek  érkezett.  A  programot  mindenféleképpen  folytatni  kell.  Ezzel  a
bajnoksággal tudták kompenzálni a hiányzó nyári tábort.

Váradi Gábor elnök: Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel. Megállapítja, hogy nincs, így
kéri, hogy szavazzanak az elmúlt időszak eseményeiről szóló beszámoló elfogadásáról.

A Testület  4  igen  szavazattal  elfogadta  a  beszámolót  és  az  alábbi
határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzata  Képviselő-testületének
RO-24/2017.(IX.27.) határozata:

Tárgy: 2017. nyarának eseményeiről szóló beszámoló elfogadása

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  az
elmúlt időszak, 2017. nyarának eseményeiről szóló beszámolót elfogadja az alábbiak szerint:

 Esélynövelő nyári tábor – 2017.,
 Kölyök Kupa,
 Országos Labdarúgó Bajnokság,
 „Van közöd hozzá” programsorozat,
 Adománygyűjtő pont új helyszínének kialakítása – Baross utcai iroda,
 iroda felújítás,
 képzések.

Felelős: Elnök
Határidő: azonnal

2. napirend: Javaslat Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzata 2017.
évi költségvetésének I. féléves módosítására

Váradi  Gábor elnök:  A kollégák  megkapták  a  napirendi  ponthoz  kapcsolódó előterjesztést.
Megkérdezi, hogy van-e valakinek észrevétele a napirenddel kapcsolatosan. Megállapítja, hogy
nincs, így a vitát lezárja. Kéri, hogy szavazzanak az előterjesztés szerinti határozati javaslatról.

A Testület  4  igen  szavazattal  elfogadta  a  javaslatot  és  az  alábbi
határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzata  Képviselő-testületének
RO-25/2017.(IX.27.) határozata:

Tárgy: Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzata  2017.  évi
költségvetésének I. féléves módosítása
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Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzatának Képviselő-testülete a RO-
3/2017. (III.8.) határozatát az alábbiak szerint módosítja:

1. A határozat 2. pontja az alábbiak szerint módosul:

„2. A módosított költségvetés bevételei és kiadásai

2.1. A Nemzetiségi Önkormányzat képviselő-testülete a 2017. évi módosított költségvetését

   19.608.106 Ft Költségvetési bevétellel
   22.780.170 Ft Költségvetési kiadással
     3.172.064 Ft Költségvetési egyenleggel

  Ebből:      3.172.064 Ft működési egyenleggel

állapítja meg. A képviselő-testület a működési egyenleget belső forrás bevonásával, előző évi
költségvetési maradvány igénybevételével 3.172.064 Ft összegben finanszírozza.”

2. A határozat 2.2., 2.3., 2.4. és 2.5. pontjainak mellékletei az alábbiak szerint módosulnak:

A határozat 1. melléklete helyébe e határozat 1. melléklete lép.  
A határozat 2. melléklete helyébe e határozat 2. melléklete lép.  
A határozat 3. melléklete helyébe e határozat 3. melléklete lép.  
A határozat 4. melléklete helyébe e határozat 4. melléklete lép.  

3. A határozat 2. pontja kiegészül a 2.7. ponttal:

„2.7.  A felhalmozási  célú  bevételek  és  kiadások  mérlegét  (Nemzetiségi  önkormányzati
szinten) a 2.1. melléklet szerint fogadja el.„

4. A határozat módosítással nem érintett pontjai változatlanul hatályosak.

5. A költségvetési határozat 2017. szeptember 28. napján lép hatályba.

Felelős: Elnök
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály
Határidő: azonnal

/A határozat mellékletei a jegyzőkönyv mellékletét képezik./

3. napirend: Javaslat a 2017. évi programokkal kapcsolatos döntések meghozatalára

Váradi Gábor elnök: A következő programokra tesz javaslatot a Képviselő-testület számára:
A  legutóbbi  testületi  ülésen  szó  esett  arról,  hogy  szeretnének  Auschwitzba  zarándokutat
szervezni. Helyhiány miatt nem sikerült időpontot egyeztetni a belépéssel kapcsolatosan, így az
út elmaradt, de át szeretnék tenni jövő évre a programot.
Javasolja, hogy a Roma Nemzetiségi Önkormányzat a Roma Büszkeség napjára, 2017. október 7-
re szervezzen utat Budapestre, ami már 5. alkalommal kerül megrendezésre. Fontosnak tartja,
hogy az önkormányzatuk ezen a rendezvényen részt vegyen, az Alsózsolcai Roma Nemzetiségi
Önkormányzattal közösen utaznának busszal.
Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel. Megállapítja, hogy nincs, így kéri, hogy szavazzanak
a javaslat elfogadásáról.
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A Testület  4  igen  szavazattal  elfogadta  a  javaslatot  és  az  alábbi
határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzata  Képviselő-testületének
RO-26/2017.(IX.27.) határozata:

Tárgy: Roma Büszkeség Napja Budapesten

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzatának  Képviselő-
testülete  részt  vesz  Budapesten  a  2017.  október  7-i  Roma  Büszkeség  Napi
ünnepségen.

2. A  program  kapcsán  felmerülő  költségeket  a  Képviselő-testület  a  2017.  évi
költségvetése terhére biztosítja.

Felelős: Elnök
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály
Határidő: azonnal

Váradi Gábor elnök: Javaslata a Miskolci Roma Nemzetiségi Önkormányzat számára, hogy a
korábbi  évekhez  hasonlóan  a  Karácsonyi  Gyertyaláng  programsorozatát  ugyanabban  a
tematikában  (ételosztások,  gyerekrendezvények)  2017.  évben  is  megrendezze,  a  felmerült
költségek elszámolása a 2017. évi költségvetésükből történjen.
Elmondja, hogy felmerülnek szállítási és egyéb költségek is, hiszen személyautót és utánfutót
kell használniuk az adományok szállításához. Fontos, hogy feladatalapú programként lehessen
finanszírozni, mert problémát jelentene, ha ez a saját dologi költségükből történne. A kiküldetés
tartalmazza majd a szállításokat.

Hegedűsné  Asztalos  Ildikó: E-mailt  írt  a  támogatáskezelő  felé,  hogy  a  programokkal
kapcsolatos kiküldetési, utazási költségek elszámolhatóak-e. A mobiltelefon-költség a részletes
híváslistában bejelölt hívások esetén kerülhet csak elszámolásra az egyes programok esetében.

Váradi Gábor elnök: Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel. Megállapítja, hogy nincs, így
kéri, hogy szavazzanak a Karácsonyi Gyertyaláng programsorozat megszervezésére vonatkozó
javaslat elfogadásáról.

A Testület  4  igen  szavazattal  elfogadta  a  javaslatot  és  az  alábbi
határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzata  Képviselő-testületének
RO-27/2017.(IX.27.) határozata:

Tárgy: Karácsonyi Gyertyaláng programsorozat – 2017.

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzatának  Képviselő-
testülete 2017. évben is megrendezi a Karácsonyi Gyertyaláng programsorozatot a
korábbi évekhez hasonló tematikával, mint az ételosztás és gyermekprogramok.

2. A programsorozat  során  felmerülő  költségeket  a  Képviselő-testület  a  2017.  évi
költségvetése terhére biztosítja.

3. A Képviselő-testület a további intézkedések megtételére felhatalmazza az elnököt.
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Felelős: Elnök
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály
Határidő: azonnal

Lakatos Ernő:  Az adománygyűjtő  ponttal kapcsolatosan szeretne javaslatot  tenni. Karácsony
előtt a város minden részéből rengeteg adományt hoznak, és az adománygyűjtő irodájuk kiesik a
városközponttól. Sok ruha, cipő és élelmiszer is érkezik idős emberektől. Javasolja, hogy a város
közepén kellene egy új adománygyűjtő pontot kijelölni, mert hatékonyabb lenne, ha két helyen is
tudnának gyűjteni.

Váradi Gábor elnök: A tavalyi évben több, mint 500 zsák ruhát gyűjtöttek és osztottak szét a
város  különböző  pontjain  és  helyszíneken.  Nagyon  sajnálja,  hogy  megszüntetésre  került  az
adománypont.  Az  „Egy Mindenkiért-Mindenki  Egyért”  Egyesület  részéről  jelen  van  Lakatos
Attila elnök-helyettes úr. Azt tervezik, hogy az Egyesülettel közösen működtetnének egy irodát,
így a költségek feleződnének. Javaslatot tesz arra, hogy az „Egy Mindenkiért-Mindenki Egyért”
Egyesülettel  közösen  hozzanak  létre  a  Belvárosban  egy  adománygyűjtő  pontot,  melynek  a
költségei 2017. október 15. – 2018. január 15. között, közösen kerülnének finanszírozásra. Kéri,
hogy szavazzanak a javaslat elfogadásáról.

A Testület  4  igen  szavazattal  elfogadta  a  javaslatot  és  az  alábbi
határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzata  Képviselő-testületének
RO-28/2017.(IX.27.) határozata:

Tárgy: Adománygyűjtő pont létrehozása

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzatának  Képviselő-
testülete  az  „Egy  Mindenkiért-Mindenki  Egyért”  Egyesülettel  közösen
adománygyűjtő pontot kíván működtetni a Belvárosban 2017. október 15. – 2018.
január 15. közötti időtartamban.

2. A felmerülő  költségek  egy  részét  a  Képviselő-testület  a  2017.  évi  költségvetése
terhére kívánja biztosítani.

Felelős: Elnök
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály
Határidő: azonnal

Váradi Gábor elnök: Azok a programok, amelyekről a korábbiakban szó esett, például a Van
közöd  hozzá  program,  a  szociális  gondozó  képzés  2018.  február  28-ig,  a  továbbiakban  is
folytatódnak. Az iroda működése nem igényel határozati javaslatot, hiszen az is folyamatosan
működik.
Megkérdezi,  hogy  a  programok  vonatkozásában  van-e  valakinek  kérdése,  észrevétele.
Megállapítja, hogy nincs, így lezárja a 3. napirendi pont tárgyalását.

4. napirend: Egyebek

Váradi  Gábor  elnök: Megkérdezi,  hogy  van-e  témajavaslat  az  „Egyebek”  napirendi  pont
keretén belül.
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Hegedűsné  Asztalos  Ildikó:  Elmondja,  hogy  a  Király  utcán  működő  adománygyűjtő  pont
kapcsán, ami 2017 januárjától április végéig működött, a felmerült költségek elszámolása a 2017.
évi költségvetés terhére szükséges.

Váradi  Gábor  elnök:  Köszöni  az  észrevételt.  Javaslatot  tesz  arra,  hogy  a  2017  áprilisáig
működő Király utcai  adománygyűjtő pont költségei  a  2017. évi  költségvetésükből kerüljenek
elszámolásra, hiszen egy programsorozat része volt.

A Testület  4  igen  szavazattal  elfogadta  a  javaslatot  és  az  alábbi
határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzata  Képviselő-testületének
RO-29/2017.(IX.27.) határozata:

Tárgy: Király utcai adománygyűjtő pont elszámolása

Miskolc Megyei  Jogú  Város  Roma Nemzetiségi  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  2017
januárjától 2017 áprilisáig működő Miskolc, Király utcai adománygyűjtő pont költségeit a 2017.
évi költségvetésből biztosítja.

Felelős: Elnök
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály
Határidő: azonnal

Váradi  Gábor elnök: Sok  szeretettel  köszönti  Bánk Nikolettát,  aki  a  Szociális  Szövetkezet
vezetője. Kéri, hogy ismertesse a munkáját.

Bánk Nikoletta: A BA-RO TavaSz Életmód Központ Szociális Szövetkezet képviseletében van
jelen. A Roma Nemzetiségi Önkormányzat elnökét egy esetleges együttműködés céljából kereste
meg, szándékuk a tagként való közreműködés lenne a szövetkezetben.

Váradi Gábor elnök:  A szövetkezettől kapott anyagokat átnézték. Javaslatot tesz a képviselő-
testület számára, hogy tagként vegyenek részt a Szociális Szövetkezet munkájában, amelynek az
éves tagdíja 1000 forint.  Önkormányzatuk tagként  részt  vesz a taggyűléseken,  pályázatokkal,
illetve programokkal kapcsolatos észrevételeket tehet.

Lakatos Ernő: Mi a szövetkezet fő profilja?

Bánk Nikoletta: Magasan kvalifikált emberek dolgoznak a szövetkezetben, a tagok között van
szociológus,  szociális  menedzser,  pedagógus,  fejlesztőpedagógus,  többen  is  a  sportban
tevékenykednek.  Egy  éve  alakultak  meg,  a  hónap  elején  lettek  miskolci  székhelyűek.
Megpróbálnak ott segíteni, ahol tudnak, a hátrányos és halmozottan hátrányos helyzetű emberek
élethelyzeteihez  alkalmazkodva,  munkavállalásban,  akár  képzésben.  Örömmel  hallotta,  hogy
milyen sok területen tevékenykedik az önkormányzat,  a későbbiekben biztos együtt  tudnának
működni szociális területen, az idősellátásban vagy a gyerekjóléti alapellátásban is.
Jelenleg családsegítőként dolgozik, de fejlesztőpedagógusként, gyermekvédelmi szakellátásban is
dolgozott  az  elmúlt  húsz  évben.  Vezetője  volt  a  Biztos  Kezdet  Gyermekháznak  két  helyen.
Próbálják azt szem előtt tartani, hogy az adott helyzetben hol tudnak segíteni, akár hosszú távú
programok szervezésében, lebonyolításában is.

Lakatos Ernő: A hallottak alapján észrevehető, hogy a hátrányok ellen küzd a Szövetkezet. Azt
gondolja,  hogy  rész  kell  vennie  az  önkormányzatuknak,  hiszen  ők  is  ugyanezt  a  vonalat
képviselik.
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Bánk Nikoletta: A sportról is elhangzott néhány szó, ami kapcsán elmondja, hogy egy öt éves
programban az MLSZ, UEFA Grassroots-programjában, mint szervezők vesznek részt a férjével.
Az Egészséges  Életmódért  Hit  és  Sport  Alapítványnak a  tagjai,  amely kecskeméti  székhelyű
szervezet, és a helyi roma önkormányzattal közösen vesznek részt a programban.

Váradi Gábor elnök: Köszöni a tájékoztatást. Sokszor problémát jelent olyan szakembereket
találni, akik segítséget tudnak nyújtani, ez az együttműködés jó lehetőséget fog majd kínálni arra,
hogy a nehézségekben, amelyekben elakadnak, olyan szakmai segítséget kapjanak, ami fontos
lehet a Roma Nemzetiségi Önkormányzat számára. Javaslatot tesz arra, hogy a Miskolci Roma
Nemzetiségi  Önkormányzat  tagként  vegyen  részt  a  BA-RO  TavaSz  Életmód  Szociális
Szövetkezet  munkájában,  és  az  ezzel  járó  1000  forintos  tagdíjat  a  2017-es  költségvetésből
biztosítsák.  Tagnak  Bozik  Jánost  delegálja,  aki  folyamatos  jelenlétével  támogatja  a  közös
munkát. Kéri, hogy szavazzanak a javaslat elfogadásáról.

A Testület  4  igen  szavazattal  elfogadta  a  javaslatot  és  az  alábbi
határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzata  Képviselő-testületének
RO-30/2017.(IX.27.) határozata:

Tárgy: Részvétel a BA-RO TavaSz Életmód Központ Szociális Szövetkezet munkájában

1. Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzatának  Képviselő-
testülete  részt  vesz  a  BA-RO  TavaSz  Életmód  Központ  Szociális  Szövetkezet
munkájában.

2. Kapcsolattartónak Bozik Jánost jelöli ki.

3. Az 1000 forintos éves tagdíjat a Képviselő-testület a 2017. évi költségvetése terhére
kívánja biztosítani.

Felelős: Elnök
Végrehajtásért felelős: Gazdálkodási Főosztály
Határidő: azonnal

Váradi Gábor elnök: Megkérdezi,  hogy kíván-e valaki  még hozzászólni.  Megállapítja, hogy
nincs több hozzászólás. Megköszöni mindenki munkáját. Az ülést 10 óra 22 perckor bezárja.

K. m. f.

Gulyás Ferenc Váradi Gábor
jegyzőkönyv- hitelesítő elnök

Sipos Melinda Dr. Hajdu-Harsányi Zoltán
jegyzőkönyvvezető jogi ügyintéző

A jegyzőkönyv törvényességi véleményezésre bemutatva:

Dr. Alakszai Zoltán
jegyző
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